

SUPREME COURT OF CANADA -- JUDGMENT TO BE RENDERED IN APPEAL

OTTAWA, 2007-01-15. THE SUPREME COURT OF CANADA ANNOUNCED TODAY THAT JUDGMENT IN THE FOLLOWING APPEAL WILL BE DELIVERED AT **9:45 A.M. EST ON FRIDAY, JANUARY 19, 2007.**

FROM: SUPREME COURT OF CANADA (613) 995-4330

COUR SUPRÊME DU CANADA -- PROCHAIN JUGEMENT SUR APPEL

OTTAWA, 2007-01-15. LA COUR SUPRÊME DU CANADA A ANNONCÉ AUJOURD'HUI QUE JUGEMENT SERA RENDU DANS L'APPEL SUIVANT **LE VENDREDI 19 JANVIER 2007, À 9 H 45 HNE.**

SOURCE: COUR SUPRÊME DU CANADA (613) 995-4330

Little Sisters Book and Art Emporium v. Commissioner of Customs and Revenue, et al. (B.C.) (30894)

Note for subscribers:

The summaries of the cases are available at <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Click on Cases and on SCC Case Information, type in the Case Number and press Search. Click on the Case Number on the Search Result screen, and when the docket screen appears, click on "Summary" which will appear in the left column.

Alternatively, click on

http://scc.lexum.umontreal.ca/en/news_release/2007/07-01-15.2/07-01-15.2.html

Note pour les abonnés :

Les sommaires des causes sont affichés à l'adresse <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Cliquez sur « Dossiers », puis sur « Renseignements sur les dossiers ». Tapez le n° de dossier et appuyez sur « Recherche ». Cliquez sur le n° du dossier dans les Résultats de la recherche pour accéder au Registre. Cliquez enfin sur le lien menant au « Sommaire » qui figure dans la colonne de gauche.

Autre façon de procéder : Cliquer sur

http://scc.lexum.umontreal.ca/fr/news_release/2007/07-01-15.2/07-01-15.2.html

30894 Little Sisters Book and Art Emporium v. Commissioner of Customs and Revenue and Minister of National Revenue

Procedural law - Interim costs - Trial judge ordering interim costs - Court of appeal allowing appeal - Whether interim costs were properly granted to a small, for-profit corporation involved in *Charter* litigation.

The Respondent Commissioner prohibited the importation of four book titles by the Appellant. The Appellant appealed the classification decisions to the Supreme Court of British Columbia and, in addition, sought a systemic review under ss. 2(b), 15(1) and 24 of the *Canadian Charter of Rights and Freedoms* of the Respondent Commissioner's application

of the relevant portions of the *Customs Tariff* and the *Customs Act*. As a preliminary matter, Bennett J. ordered the Respondents to pay the Appellant costs in advance of the appeal and review, and in any event of the cause. Approximately three weeks later, the parties came to a detailed agreement on funding. Ultimately, the Court of Appeal overturned the order on advanced costs.

Origin of the case: British Columbia
File No.: 30894
Judgment of the Court of Appeal: February 18, 2005
Counsel: Joseph J. Arvay Q.C. / Irene Faulkner for the Appellant
Cheryl J. Tobias / Brian McLaughlin for the Respondents

30894 Little Sisters Book and Art Emporium c. Commissaire des douanes et du revenu et ministre du Revenu national

Procédure - Provision pour frais - Juge de première instance ordonnant une provision pour frais - Appel accueilli par la Cour d'appel - La provision pour frais a-t-elle été accordée à bon droit à une petite société à but lucratif partie à un litige relatif à la *Charte*?

Le commissaire intimé a interdit l'importation de quatre livres par l'appelante. L'appelante a interjeté appel des décisions relatives au classement devant la Cour suprême de la Colombie-Britannique et a de plus demandé un examen complet, au regard des art. 2b), 15(1) et 24 de la *Charte canadienne des droits et libertés*, de la façon dont le commissaire intimé a appliqué les dispositions pertinentes du *Tarif des douanes* et de la *Loi sur les douanes*. En préliminaire, la juge Bennett a ordonné aux intimés de payer des frais à l'appelante, avant l'appel et quelle que soit l'issue de la cause. Environ trois semaines plus tard, les parties en sont venues à une entente détaillée au sujet des frais. En définitive, la Cour d'appel a annulé l'ordonnance relative à la provision pour frais.

Origine : Colombie-Britannique
N° de dossier : 30894
Jugement de la Cour d'appel : 18 février 2005
Avocats : Joseph J. Arvay c.r. / Irene Faulkner pour l'appelante.
Cheryl J. Tobias / Brian McLaughlin pour les intimés.
